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Az idei év elsõ közgyûlését 2003. február 21-23-a között a közel egy órás vita után egyhangú szavazati aránnyal - 
Nyíregyházi Fõiskolán rendezte meg a Hallgatói elfogadva a választmány javaslatát - levették a napirendrõl a 
Önkormányzatok Országos Konferenciája. költségvetés tervezetét. Az elsõ napirendi pontként a január 

elsejével leköszönt elnökség beszámolóját hallgatták meg a 
közgyûlés, melynek megrendezését hosszú idõ után küldöttek, és Szonda Tamás, volt gazdasági ügyekért felelõs 

nyerte el újra a Nyíregyházi Fõiskola Hallgatói elnökségi tag beszámolóját nem találták elfogadásra méltónak 
önkormányzati Testülete, a szokásos, péntek esti 47 igen, 12 nem és 48 tartózkodás mellett. Ezzel kemény 

választmányi üléssel vette kezdetét, amelynek maratoni véleményt mondtak a HÖOK pénzügyeirõl, hiszen az idei 
hosszúsága már elõrevetítette a másnap várható eseményeket. költségvetés mellett elvérzett a 2002. évi költségvetési 
A HÖOK választmánya mint a HÖOK két közgyûlés közötti beszámoló is. Az új elnökség beszámolói különösebb 
legfõbb döntéshozó szerve ugyanis közel öt órás tanácskozás izgalommal nem jártak, hiszen január 1-je óta nem sok víz folyt 
után nem javasolta napirendre venni a szerinte tartalmilag és le a Dunán, csupán a gazdasági ügyekért felelõs Huber 
formailag is kifogásolható 2003. évi költségvetési tervezetet, és Krisztián beszámolóját várták a képviselõk érdeklõdve, tud-e 
ezért felelõssé tette az elnököt és az elnökség illetékes tagjait. valamit mondani a költségvetési tervezete leszereplése után. Az 

elnök, Barthel Rúzsa Zsolt megérezvén Huber beszámolójának 
A kö zgy ûlé sen  végü l 109  szav aza ti jog gal  esetleges leszavazását, kérte a közgyûlést, hogy egyben 

rendelkezõ HÖK-vezetõ jelent meg, akik elõbb Szabó Imre, az szavazzanak az elnökség beszámolójára. 
oktatási tá rca po litikai áll amtitkárságának  tanácsadója ...................................................................................................
elõadását hallhatták a felsõoktatási törvény módosításával folytatás a második oldalon...
kapcsolatosan, majd a napirendi pontok megszavazásakor 

 A

Túlvagyunk a 2002/2003. tanév elsõ félévén - lett légyen 
szó alsó-, közép vagy felsõfokról. Kitöltettek az ellenõrzõ 
könyvecskék, bejegyezték az indexekbe a vizsgázók 

teljesítményéért, tudásáért járó kalkulusokat, s a dolgok mennek 
a maguk rendje szerint tovább, attól függõen, hogy azok a fránya 
"numerusok" a továbbhaladás avagy a leszakadás irányába 
jelölik az utat.
A nagy számok törvénye alapján - merthogy mostanság falakat 
repesztõ módon megnövekedtek a tanulói létszámok bizonyos 
intézménytípusokban (elit gimik, felkapott szakközepek, avagy 
éppen lazaságuk miatt favorizált sulik...) - szinte törvényszerû a 
követelményeket nem teljesítõk arányának a megugrása, ám 
aligha van ez másként a felsõoktatásba bekerült, de valójában a 
magasabb szintû oktatásra eléggé fel nem készült "gólyákkal" 
(gyengébbjeikrõl köztudott, hogy nem nyár végén, hanem a 
zimankós február tájékán repülnek melegebb tájakra...). 
Mostanság tavaly érettségizett, fõiskolát, egyetemet megcélzott 
(oda bejutott) , volt diákjaim keresnek fel, térnek vissza az alma 
materbe. Beszámolnak: kit merre vitt a végzet, kinek jött be a 
számítása, kinek kellett belátni, hogy rendkívül kevés a muníció, 
amit magáénak mondhat ilyen-olyan középiskolai érettségi 
bizonyítványával a zsebében. Akadnak, akikrõl eleve tudta 
mindenki, hogy csak valami csoda folytán vehetik fel õket 
valahová. Nos, õk, az eredendõen elhibázott pályaválasztók nem 
igazán okoznak fejtörést. Esélytelenül indultak, akadályokba 
ütköztek, meghátráltak. 
A komolyabb töprengést azoknak a diákoknak a kudarcai, 
csalódásai indukálják az emberben, akik egy-egy iskola talán 
legjobbjai, büszkeségei voltak, s most lógó orral közlik: 
hieroglifikusnak tûnik a felsõfokú matematika, nem kevésbé a 
biológia, fizika, a magyar nyelvészet, nincsenek elegendõ 
háttérinformációik az általános mûveltséget feltételezõ 
stúdiumokhoz, kommunikációs technikájuk kialakulatlan, 
anyanyelvi és szakterminológiai kifejezéõkészségük szegényes. 
Igen, õk nagyon megszerényedtek, már sejtik: csak úgy, 
belecsöppenni egy más igényû-elvárású és mûködési 
mechanizmusú oktatási szintbe - mint a felsõfok - nagy 
kozkázattal jár. 
Régebben úgy szólt a fáma: ha valaki átmegy a debreceni 
Kossuth Lajos Tudományegyetem (akkoriban még ez volt a 
neve) bármelyik szakának másodéves szigorlatain, és késõbb 
nem üti el az 1-es villamos, akkor abból diplomás lesz. 
Hozzáteszem: e magvas megállapítás inkább vicces volt, mint 
igaz...
Ma persze kegyetlenebb, kíméletlenebb világot élünk. Könnyen 
áthullhat a rostán, akinek nagy volt a 'lyuk" (mármint a 
tudásán), õ pedig "kicsinek" találtatott. A tízezren felüli 
hallgatói látszám - nevezetesen a Nyíregyházi Fõiskolán - 
imponáló, de egyben a "kiszóródás" expanzióját is magában 
hordozza. 
Természetesen: az eredményességet nem lehet misztifikálni, 
mesterségesen elõidézni, jól mutató statisztikákban összegezni, 
elemezni. Az eredménytelenséget, a sikertelenséget, a kudarcot 
kell - lehetõleg minél korábban - megelõzni, kiiktatni, és nem 
adminisztratív eszközökkel, hanem a két fél - a tanár és a tanuló - 
kölcsönös siker-akarásának erõsítésével, egymásért érzett 
felelõsségük tettekben kinyilvánításával. Ha ez "bejön", akkor a 
"megmaradt gólyák" átvészelik a ridegebb hónapokat, s 
felszabadult lélekkel várhatják az újabb lendületet és reményt 
adó tavaszt.

Kállai János

Rektorválasztás áprilisban 
prilis 8-án, kedden délelõtt 14 órakor tartja 
rektorválasztó ülését a Nyíregyházi Fõiskola Fõiskolai 
Tanácsa. A megbízásra szóló pályázat az Oktatási 

Közlönyben jelent meg, melynek beadási határideje 2003. 
január 31-e volt. Az idõpontig egy pályázat érkezett, amelyet a 
jelenlegi fõiskolai rektor dr. Balogh Árpád nyújtott be. A 
beérkezett anyagot. dr. Mang Béla, az Oktatási Minisztérium 
felsõoktatásért felelõs helyettes államtitkára bírálta, és az elõírt 
feltételeknek megfelelõnek ítélte. A rendelkezések szerint, a 
rektori pályázatról a Fõiskolai Tanács a 2003. április 8-i ülésen 
hoz döntést. A tanácsülés elõtt, márciusban a jelölt a fõiskola 
oktatóival, adminisztratív, technikai dolgozóival és a 
hallgatókkal találkozik. A találkozókon 20-25 percben 
ismerteti a pályázatban megfogalmazott elképzeléseit, a 
fõiskola jövõképét. Ezt követõen várja a résztvevõk kérdéseit, 
a fõiskola vezetésével kapcsolatos véleményt. 
..................................................................................................

A dr. Balogh Árpád, fõiskolai rektorral készült interjúnkat 
lapunk 4. oldalán olvashatják.

Á

Új internetes terem 5 új számítógép került a Testnevelés 
és Sporttudományi Tanszék könyvtárába - tudtuk meg 
Máté János tanszékvezetõtõl. Az informatikai eszközökhöz 
az Oktatásszervezési Központ segítségével jutottak. 

A gépeket elsõsorban a Virtuális Campusban tanuló 
hallgatók használják majd, de bárki számára lehetõség nyílik 
arra, hogy leüljön eléjük. A könyvtárszoba február 19-étõl 
minden tanítási nap reggel 8 órától este 9 óráig tart nyitva.
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